

## MINUTES OF PROCEEDINGS

MONDAY, NOVEMBER 20, 1978

(3)

The Standing Senate Committee on Health, Welfare and Science met this day at 8:40 p.m., the Deputy Chairman, the Honourable Senator McGrand, presiding.

*Present:* The Honourable Senators Bird, Bourget, Cottreau, Croll, Flynn, Inman, Langlois, Marshall, McElman, McGrand, Norrie and Perrault. (12)

*Present but not of the Committee:* The Honourable Senators Grosart, Haidasz, Lafond, Macdonald, Marchand, McIlraith, Olson, Smith (*Colchester*) and Thompson. (9)

*In attendance:* Mr. R. L. du Plessis, Q.C., Law Clerk and Parliamentary Counsel.

The Committee proceeded to consider Bill C-5, intituled: "An Act to amend the Old Age Security Act".

*Appearing:* Mr. Kenneth Robinson, Parliamentary Secretary to the Minister of National Health and Welfare.

*Witness:* Mr. R. J. Allen, Acting Director, Programs Planning and Evaluation, Income Security Programs Branch, Department of National Health and Welfare.

Messrs. Robinson and Allen made statements and answered questions.

The Chairman called Clause 1. Clause 1 carried.

Clause 2 carried.

The Chairman called Clause 3. The Honourable Senator Flynn moved that Clause 3 be amended by adding thereto the following sub-clause:

"Section 2 should be deemed to have come into force on November 1, 1978".

After debate thereon, the question being put on the said motion, it was, by a show of hands, negatived: YEAS: 2; NEAS: 6. Clause 3 carried.

The Honourable Senator Flynn moved:

"That the Committee report the Bill without amendment but with the recommendation that the government introduce legislation without delay that would make Clause 2 of Bill C-5 deem to have come into force on November 1, 1978".

After debate, the question being put on the said motion, it was agreed to report the Bill without amendment but with a recommendation.

At 9:30 p.m., the Committee adjourned to the call of the Chair.

ATTEST:

## PROCÈS-VERBAL

LE LUNDI 20 NOVEMBRE 1978

(3)

Le Comité sénatorial permanent de la santé, du bien-être social et des sciences se réunit aujourd'hui à 20 h 40 sous la présidence de l'honorable sénateur McGrand (*vice-président*).

*Présents:* Les honorables sénateurs Bird, Bourget, Cottreau, Croll, Flynn, Inman, Langlois, Marshall, McElman, McGrand, Norrie et Perrault. (12)

*Présents mais ne faisant pas partie du Comité:* Les honorables sénateurs Grosart, Haidasz, Lafond, Macdonald, Marchand, McIlraith, Olson, Smith (*Colchester*) et Thompson. (9)

*Aussi présent:* M. R. L. du Plessis, c.r., légiste et conseiller parlementaire.

Le Comité entreprend l'étude du bill C-5, intitulé: «Loi modifiant la Loi sur la sécurité de la vieillesse».

*Comparaît:* M. Kenneth Robinson, secrétaire parlementaire du ministre de la Santé nationale et du Bien-être social.

*Témoin:* M. R. J. Allen, directeur intérimaire, Planification et évaluation des programmes, Programmes de la sécurité du revenu, ministère de la Santé nationale et du Bien-être social.

MM. Robinson et Allen font des déclarations et répondent aux questions.

Le président met en délibération l'article 1. L'article 1 est adopté.

L'article 2 est adopté.

Le président met en délibération l'article 3. L'honorable sénateur Flynn propose que l'article 3 soit modifié en y ajoutant le paragraphe suivant:

«L'article 2 est réputé être entré en vigueur le 1<sup>er</sup> novembre 1978».

Après débat, la motion, mise aux voix, est rejetée par 6 voix contre 2 à la suite d'un vote à main levée. L'article 3 est adopté.

L'honorable sénateur Flynn propose:

«Que le Comité fasse rapport du bill sans amendement, mais en tenant compte de la recommandation voulant que le gouvernement présente la loi sans retard, ce qui permettrait de considérer l'article 2 du bill C-5 comme étant entré en vigueur le 1<sup>er</sup> novembre 1978».

Après débat, la motion est mise aux voix et il est convenu de faire rapport du bill sans amendement mais en soumettant une recommandation.

A 21 h 30, le Comité suspend ses travaux jusqu'à nouvelle convocation du président.

ATTESTÉ:

*Le greffier du Comité*

Patrick Savoie

*Clerk of the Committee*